
Referat of GF Ramosens/Spildevandslaugs 
ordinwre arlige generalforsamling 

I henhold til Grundejerforeningens og Spildevandslaugets vedtwgter er der blevet afholdt 
generalforsamling. 
Denne fandt sted tirsdag den 26. april 2022 kl. 19.00 pa Tapeten, Magleparken 5 i Ballerup. 

Der var modt 45 medlemmer/husstande op, saint 1 reprwsenteret ved fuldmagt, hvorfor totale antal 
stemmer udgj orde 46. 

Dagsorden: 

1. Valg of dirigent: 
Bestyrelsen pegede pa advokat Christopher Buhl Nielsen, som of forsamlingen blev valgt. 

Dirigenten konstaterede herefter, at generalforsamlingen var lovligt indkaldt iht. vedtxgterne, 
idet indkaldelse med dagsorden og bilag blev sendt ud til medlemmerne via mail den 11. april 
2022. 

Valg of 2 stemmetwllere: 
Britt Sylvest Brink-Pedersen (nr. 8) og Tolgay Bozkurt (nr. 25C) blev valgt som 
stemmetwIlere. 

Optwlling of stemmeberettigede: 
Af kassereren blev det oplyst, at alle fremmodte husstande, var stemmeberettigede (1 steinme 
pr. husstand). Ingen medlemmer er i restance. 

2. Bestyrelsens beretning 
Denne ligger tilgmngeligt i sin fulde lwngde pa foreningens hjemmeside (www.atlasvaenge- 
ballerup.dk). 
Bestyrelsens beretning blev indledt of formand Dorthe G. Right med disse bemwrkninger: 

Grundejerforeningen har efterhanden 5 ar pa bagen, og flere ting korer i en mere fast og 
stabil rytme. Der sker fortsat ind- og udflytninger til vores omrade. I det forgangne ar har der 
viceret 4 ejerskifter og lige nu er 3 huse til salg. Vi vil gerne her sige hjertelig velkommen til de 
nye beboere — vi haber, at I vil falde godt til. 

Vores fmllesskab pa Atlaswenge har fundet sammen i en frivillig, fcelles arbejdsdag, 
sommerfest med fcellesspisning og Halloween-optog for born og voksne. 
Bestyrelsen vil gerne her benytte lejligheden til igen at sige tak til de beboere, som har staet i 
spidsen for de ncevnte frivillige initiatives. Det er alt sammen gode tegn pa, at Atlasvicenge har 
udviklet sig fra et byggemodningsomrade til et rigtigt villakvarter med virkelyst og engage-
ment. 

Mar det nu er sagt, sa oplever vi desvicerre udfordringer pa andre omrader i forhold til 
hensynet og respekten for hastigheden pa omradet, henkastning of grant affald pa vores volde 
og beplantningsbcelter og affald of forskellige karakter efterlades/smides pa omradet. Emner 
som har weret adresseret lobende i de kvartalsvise nyhedsbreve og droftet pa vores general-
forsamlinger tidligere. Vi skal hjcelpe hinanden med at tage at aktivt medansvar,  for, at 
Atlasvicenge forbliver et godt og trygt sted at bo og leve. 
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Herefter fremlagde bestyrelsens medlemmer pa skift beretningen omfattende de planer, 
projekter og sager, som bestyrelsen har brugt forholdsvis mange ressourcer pa i lobet of aret: 

A. Den rullende udviklingsplan 
Grundejerforeningen og hele Atlasvwnge er skudt op siden 2017, hvorfor ejerforeningen 
stadig er meget ung. Dette betyder, at vi endnu ikke har en stor likvid beholdning til at 
gore brug af. Bestyrelsen folger derfor en tidligere udarbejdet udviklingsplan med en 
lobende tidshorisont pa 2-4 Ar. 
Bestyrelsen redegjorde for projekternes udvikling i 2021, saint for projekter der 
forventes igangsat i 2022. Der A vaere fokus pa opkorselsvejen, med etablering of 
parkeringspladser (som kan tilgas via app, hvilket blev debatteret ved seneste GF og 
fremgar of referatet), etablering of trailerparkering, skur, renovation mv. 
Sporgsm&l fra salen: 
Nr. 6 — Finn: Der var snak om, at opkorslen mellem opkorselsvejen og parkerings-
pladsen foran det tidligere Jobcenter skulle lukkes — er det stadig planen? 
Bestyrelse: Deswerre nej. Det har vist sig, at denne som udgangspunkt forbliver som 
den er. Ejerne of grunden har ret til at bruge denne opkorsel, pa trods of den kobler 
med "vores" opkorselsvej. 
Advokat: Det kan dog vtere, at der kan laves en anden losning i samrad med ejerne of 
bygningen, om at lukke denne, nar projekterne star fterdige. 
Nr. 47 — Dilprit. Vil det were muligt at lave noget of det store grtesareal til parkerings-
pladser? 
Bestyrelse: Nej. Der brug for mere gront til omradet, hvorfor gronne arealer ikke bliver 
inddraget. 
Bestyrelsen redegjorde for omradets gronne arealer og biodiversitet. Vaekstforholdene 
for bade grew, tracer og andet gront har fra start vaeret darlige, hvorfor det nu bliver et 
fokusomrade om at skabe isaer farverige beplantninger, som vil give vores omrade et 
paenere look. 
Bestyrelsen bruger meget tid pa vores okonomi og aftaler med leverandorer. Der har i 
Aret vaeret forhandlinger med leverandor of vintervedligehold (Urtebwkgaard), og det er 
besluttet at indga fastprisaftale med anden leverandor (Snevagten) med en 1-Arig 
proveperiode. Grantoftegaard har valgt ikke at fortsatter samarbejdet om vedlige-
holdelse of gronne arealer, hvorfor bestyrelsen nu er i gang med at undersoge markedet 
for at finde en ny leverandor. 

B. Den verrerende sag 
Bestyrelsen resumerede kort sagen, herunder at der var gjort indsigelse mod det 
foretagne syn, saint at undlade fuld betaling of synsmand, da ydelsen efter vores 
opfattelse er fejlbehwftet. Retten i Glostrup gav os medhold vedrorende indsigelsen 
mod synet, men ikke medhold i undladelse of betaling. Dette undrer bestyrelsen, da de 
to ting modstrider hinanden, men det er taget til efterretning. 
AG Development gjorde indsigelse mod domskendelsen, hvorfor sagen blev oploftet til 
Landsretten. Grundejerforeningen gjorde indsigelse mod betalingen of honorar til 
tidligere synsmand, da arbejdet var fejlbehaeftet. Landsretten underkendte AG 
Developments indsigelse, hvorfor dommen fra Retten i Glostrup stadfaestes. Der skal 
foretages et nyt syn. Landsretten afgjorde, at AG Development skal betale en storre 
andel of synsmandens honorar end forst fastsat, hvilket sparer grundejerforeningen for 
ca. Ur. 130. 

C. Tinglysning of opsparingsfonden 
Bestyrelsen indledte med en bemaerkning om, at det blev besluttet at oprette en 
opsparingsfond pa generalforsamlingen i 2021. Der skulle laves en faelles tinglysning of 
opsparingsfondens vedtaegter (deklaration) pa alle matrikler ved at de registrerede ejere 
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indsendte oplysninger via Creditro. Sadanne vedtaegter SKAL tinglyses, og en faelles 
tinglysning vil spare hver enkelt ejer en tinglysningsafgift. Desvaerre opstod der en 
masse sporgsmal i forbindelse med valideringssystemet. Bestyrelsen anerkender, at 
dette var darligt kommunikeret, og at det har givet et rodet forlob. Fremover vil sadanne 
mails komme fra foreningens mail, hvilket bor mindske misforstaelser fremover. 
Advokat oplyser, at der fortsat mangler digital underskrift fra 22(!) ejere, fordelt pa 13-
14 husstande. Der blev opfordret til, at alle minder sin nabo om dette. Er man i tvivl om 
ens registrering er foretaget, kan avokaten kontaktes. Der er sendt rykkere ud flere 
gange. Advokaten beklager ogsa processen med Creditro. 

D. 	Genoptagelse of samarbejde og dialog med Ballerup Kommune 
Bestyrelsen redegjorde for samarbejdet med Kommunen. 
Kommunen er nu opmxrksom pa overtraedelser med beplantningsbaeltet ved 
Postgrunden, og ejeren er blevet palagt at retablere tracer mv. 
Det bleu oplyst hvilke typer beboelse, der forventes opfort, samt hvilke droftelser der 
har vaeret med Kommunen i forhold til tilkorselsvejene til de nye beboelsesomrader. 
Advokat gjorde opmaerksom pa, at Kommunens forelobige stoj analyser ikke er 
tilstrwkkelige, og det er vaerd at forfolge dette. Bestyrelsen kaemper med nab og klor for 
at kunne bevare freden i vores lille oase. 
Sporgsmal fra salen: 
41E — Lena: Hvornar forventes Postgrundens byggeri at were fcerdigt? 
Bestyrelsen oplyser, at det fremgar of skiltning pa grunden. 

Herefter afsluttede formanden bestyrelsens beretning med folgende bemaerkninger: 

Som formand for begge bestyrelser vil jeg gerne afslutningsvis takke den siddende bestyrelse 
for endnu et godt og konstruktivt samarbejde i 2021. 

deg er glad for, at der i bestyrelsen sidste &r var fcelles tilslutning til at fi etableret en 
opsparingsfond med en dertilhorende langvarig opsparingsplan. Vi havde sammen et rigtigt 
godt forlob omkring udformning of deklarationen med foreningens advokat og samarbejdet 
med den forrige interne revisor omkring udarbejdelsen of den langvarig opsparingsplan. 

I den sammenhceng vil jeg gerne rette en venlig tanke og tak til vores fraflyttede interne 
revisor, Ronni Engelhardt. Ronni har viceret en god samarbejdspartner for bestyrelsen i 
forhold til foreningens regnskaber og okonomi og ikke mindst i forbindelse med 
ivicerkscettelsen of vores opsparingsfond. 

Det skal ikke vicere nogen hemmelighed, at vi gerne have set flere of tiltagene i 
udviklingsplanen for 2021 gennemfort, og som blev prcesenteret pa generalforsamlingen 
sidste ar. Men afventningen of det omtalte syn og skon og det efterfolgende udfald pa dette, 
gjorde at flere ting har matte vente med at blive gennemfort. 

Vi haber alle i bestyrelsen, at 2022 vil were aret, hvor vi kan tage hul pa flere of udviklingstil-
tagene, som omtalt her under beretningen og p& generalforsamlingen sidste fir. 

I alt fald er bestyrelsen klar til at trcekke i arbejdstojet endnu en gang. deg glceder mig til 
fortsatte samarbejdet i bestyrelsen og med et onske om, at Atlasvicenge skal vedblive med at 
were et godt sted at bo og leve. 

3. 	Fremlaeggelse of revideret regnskab pr. 31. december 2021 for GF Ramosen 
v/kassereren 
Arets resultat udviser et lille underskud pa 1.300 kr. Dette skyldes primaert, at der blev brugt 
flere penge i 2021 pa vintervedligehold, belysning og de gronne omrader end budgetteret. 
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Fremlaeggelse of revideret regnskab pr. 31. december 2021 for GF Ramosens 
Opsparingsfond 
Arets resultat viser indbetaling til opsparingsfonden i hh. til vedtagelsen pd generalfor-
samlingen sidste ar. 

4. Forslag fra bestyrelsen; blev ikke debatteret, da bestyrelsen ingen forslag havde fremsendt. 

Indkomne forslag fra medlemmer; Kob og tilskodning of gronne fxlles arealer. 
Forslaget er fremsendt til alle medlemmer i forbindelse med indkaldelsen. 

Forslagsstiller Desiree Sylvest, 41D, motiverede sit forslag. Den primxre drsag til onsket er at 
kobe et ellers ubrugt omrdde, hvilket ogsa vil spare grundejerforeningen for vedligeholdelse 
of dette. Der er, som i forslaget omtalt, kontakt til en landmdler, som kan bista i forbindelse 
med en pris ph kob of de nxvnte gronne arealer. 
Bestyrelsen oplyser, at der ogsa onskes svar fra SKAT om vurderingen of kobsprisen, da det 
ikke ma anses som gave til koberne (sdfremt det prissxttes for lavt jf. SKAT). 
Advokat gjorde oprnwrksom pd, at generalforsamlingen alene kunne stemme om, hvorvidt, 
generalforsamlingen kunne give mandat til arbejdsgruppen til i samarbejde med bestyrelsen at 
fmde frem til vilkdrene for evt. kob og tilskodning of et gront areal. Dette mandat var vigtigt, 
for at arbejdsgruppen kunne fortsaette uden at spilde tid og okonomi. Der stemtes derfor ikke 
om et endeligt salg of arealer eller at give bestyrelsen mandat til at trwffe afgorelsen pa vegne 
of foreningens medlemmer. Vilkdrene for et evt. kommende salg/kob skal afgores of 
medlemmerne ved en kommende generalforsamling. 
Sporgsmal fra salen: 
Nr. 25K—Helge: Alle mulige kobere of omr&derne skulle were enige om dette, men det 
fremgar at nogle ejere ikke onsker dette, hvad skal der s6 ske? 
Bestyrelse: Det vil give udfordringer i forbindelse med vedligehold, hvis enkelte gronne 
omrader mellem de omhandlende grunde stadig ejes afforeningen. Dette er noteret og skal 
med i overvejelserne for projektet. 
Afstemningen: 0 imod, 2 blanke, 44 for. Forslag vedtaget. Arbejdsgruppen kan fortswtte 
arbejdet. 

5. Fremlaeggelse of budget og vedtagelse of kontingent for 2023 v/kassereren 
Budget gennemgdet of kassereren. Kontingent for 2023 blev enstemmigt vedtaget of 
generalforsamlingen. 

Sporgsmal fra salen: 
Nr. 10 — Henrik: Sporgsmdl til specifikationsgraden i regnskabet. 
Bestyrelsen oplyser, atf eks. vedligeholdelse indeholder Here poster, og saledes ikke 
udspecificeres yderligere end det foreliggende. 

Fremlaeggelse of budget/opsparingsplan for Opsparingsfonden og vedtagelse of arligt 
bidrag v/formand og bestyrelsesmedlem Lars Dalsgaard 
Budget og opsparingsplan gennemgdet. Bidraget for 2022 opkrwves i maj maned som 
vedtaget sidste dr. Nxste drs bidrag (2023) fastholdt pd kr. 1.378 og blev enstemmigt 
godkendt. 

6. Valg of medlemmer til bestyrelsen 
Formanden indledte valg til bestyrelsen med en kort orientering om bestyrelsens princip for 
sammensxtningen of bestyrelsens medlemmer. 
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Der var genvalg til 2 bestyrelsesposter og 1 suppleantpost samt valg of 1. suppleantposten. 

Ved afstemningen blev Pernille Hauxner og Erik Larsen genvalgt til bestyrelsen. 
Henrik Gran blev genvalg som 2. suppleant og Desiree Sylvest blev valgt sour 1. suppleant. 

7. Valg of intern revisor 
Hanne Dam Andreasen valgt som intern revisor for en ny 1-arig periode. 

8. Eventuelt 
Sporgsmal fra sagen: 
41 C — Preben: Hvor langt kan hele sagen med AG Development trcekkes? 
Advokat oplyser, at Retten i Glostrup er langt bagud, og tidshorisonten for at kunne forlige 
sagen med ny synsrapport vil forventeligt tidligst were sommeren 2023. Det nye syn forventes 
foretaget sommeren/efteraret 2022. 
Bestyrelsen oplyser, at AG Development fastholdere at deres arbejder vednorende regnbede 
var, som det skulle. Overordnet set er bestyrelsen enig heri, men desvicerre har underentre-
prenoren ikke anlagt regnbedene, som AG Development har ,onsket, at de skulle laves, 
hvorfor det ikke lever op WAG Developments plan for udforelsen. Underentreprenor er gaet 
konkurs, og derfor peger pilen alene pa AG Development. 
Advokat ncevner, at foreningen vil were lydhor for AG Developments eventuelle oplceg til 
forlig.. Et forlig kan give en ajklaring, samtidig med at eventuelt tab (pa trods of 
bevismaterialet beskaffenhed) ved retten undgas. 
Nr. 8 — Britt: Sammenscetningen of bestyrelsen. Safremt et bestyrelsesmedlem fratrceder sin 
stilling, folger erstatningen sa suppleantordnen? 
Bestyrelsen svarer, at skfremt et bestyrelsesmedlem bosat i rcekkehus fratrceder, vil det were 
suppleanten fra rokkehus, som indtrceder hvis det onskes. Ligeledes hvis medlem fra 
parcelhus fratrceder, vil det were suppleant fra parcelhus der bliver forsteprioritet. Dette for 
at holde bestyrelsens sammenscetning med de forskellige interesser der kan were. Derfor 
folges den almindelige praksis for suppleantordnen ikke. 
Nr. 18 — Bo: Stor tak for velkomsten siden indflytning. Deswerre opleves der store mcengder 
cigaretskodder pa vores grund, samt at vores affaldsspande bliver benyttet of andre. Tillige 
er der registreret 4 Bilka-buler pa 1, S uge pa vores ene bil pa den fcelles parkeringsplads i 
forbindelse med etablering of vores carport. Desvicerre ingen sedler i vinduet. Samtidig er 
vores nyplantet hcek ved Here lejligheder blevet pakort, nar der skal parkeres/vendes fra den 
fcelles parkeringsplads. Det er ydermere oplevet Here gange, at beboere krydser vores grund 
til/fra det gnonne omrade. Der anmodes om at tilkob of gr,ont omrade mod fcellesparkeringen 
genovervejes. 
Bestyrelsen henstiller til at respektere privatlivets fred og sund fornuft. 
Nr. 47 — Dilprit: Scenk nu farten! 
Generelt var der en holdning pa hele generalforsamlingen, at det stadig er et stort problem 
med farten pa Atlasvicenge. Scenk farten og pas pa hinanden. Den tid der spares ved at kore 
stcerkt, kan betyde resten of livet for en pakort. 
Nr. 25H— Brian: Hvad er status pa tilladelsen til skiltning? 
Bestyrelsen oplyser, at der aldrig blev modtaget tilladelse til skiltning, kun at vi kan henstille 
hertil. Derfor er den tilladte hastighed stadig 50 km/t, om end det pa det kraftigste frarades, 
da der er mange legende born og andre blodere trafikanter pa vejene. Vejbump og ny as/alt 
etableres Forst, mar sagen mod AG Development er afsluttet. Herefter kan vi skilte med 15 
km/t. 

41H—Steffen: Hvilke vejbump er tiltcenkt? 
Bestyrelsen oplyser, at det vil blive samme bump som ved Grantoften (gummi med pullerter i 
siden). 
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25E — Pierre: Der er registreret Here overvagningskameraer pa Atlasvicenge. Er disse 
lovlige? 
Bestyrelse svarer, at kameraerne som udgangspunkt er lovlige, safremt de kun optager pa 
egen grund. Safremt de optager pa fcellesarealer (herunder Grundejerforeningens regnbede), 
er dette ulovligt og b,or indstilles korrekt. I modsat fald er der grundlag for b:oder i en ikke 
ubetydelig storrelse. 
Nr. 17 — Kurt: I forbindelse med udbredelsen of el-biler, er foreningen sa forpligtet til at 
etablere ladestandere? 
Bestyrelsen oplyser, at foreningen ikke er forpligtet til det, men kan volge at gore det. Det vil 
blive en storre udskrivning, da Clever tidligere har oplyst, at hver stander vil koste t kr. 30, 
foruden udgiften til tilslutningen. Samtidig kan det give uhensigtsmcessig brug fra 
udefrakommende bilister. 
41H— Steffen: Standere kan lases/sVules, sa de ikke bliver synlige i app. 

Efter 10 minutters pause indledte bestyrelsen generalforsamlingen for Ramosens Spildevandslaug. 

Indkaldelsen til generalforsamlingen er sket samtidigt med indkaldelsen til GF Ramosen, hvorved 
dirigenten kunne konstatere, at generalforsamlingen var lovlig indkaldt i hh. til vedtwgterne. 

Dagsorden: 

Da dagsordenens pkt. 1, 6 og 7 er sammenfaldende jf vedtwgterne med dagsordenen til 
generalforsamlingen for Grundejerforeningen, startede nwstformanden med pkt. 2. 

2. Bestyrelsens beretning v/formand og bestyrelsesmedlem Lars Dalsgaard 
Lars Dalsgaard orienterede pa vegne of bestyrelsen om de opgaver og projekter, som der i 
Spildevandslauget er blevet arbejdet med i det forgangne ar: 

Dyreliv og miljo i/ved bassinet 
Der er nu flyttet sender ind i vores andehus, og der svommer 5 grwskarper rundt. Bassinets 
beskaffenhed skulle betyde, at det er selvrensende. 
Spo'rgsmdl fra salen: 
Nr. 22 — Allan: Vandspejlets placering — kan det cendres? 
Bestyrelsen (og Brian fra 25H som tidligere var ansat pa Atlas) oplyser, at det kan hceves 1-2 
m, hvis der foretages visse foranstaltninger. I forbindelse med byggemodningen blev det of 
Kommunen vurderet, at den nuvicerende spejling ville klargore bassin til en 100-ars-hcendelse. 
Bassinet er lavet pa et betonfundament fra den tidligere Atlas-bygning, og denne blev besluttet 
genanvendt under byggemodningen. 

Oprensning of inspektionskupler 
Der blev indstillet til, at parceller med tilslutning til bassinet, lobende kontrollerer 
vandstanden i deres bronde pa egen grund. 

3. Fremlaeggelse of revideret regnskab pr. 31. december 2021 
Arets resultat udviser 12.800 kr. Overskuddet stammer fra en udskudt tomning of de to store 
slamfang og 7 bronde pa fwllesarealet ved regnvandsbassinet. 

4. Forslag fra bestyrelsen; blev ikke behandlet, da bestyrelsen ingen forslag havde. 
Indkomne forslag fra medlemmerne; bleu ikke behandlet, idet der ingen forslag var 
fremsendt. 
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Dirigent: Christopher Buhl Nielsen 

2 . 0., cq .?o 2 2- 

f~ 

5. 	Fremloeggelse of budget og vedtagelse of kontingent for 2023 
Budget gennemgaet of kassereren. Kontingentet for 2023 enstemmigt vedtaget of 
generalfors amlingen. 

8. Eventuelt 
Sporgsmal fra salen: 
Nr. 17 — Kurt: Fjernede kupler over bronde, hvem skal retablere disse? 
Bestyrelsen oplyser, at det ansvar pahviler den enkelte grundejer jf. vedtcegternes §5. 

Den samlede generalforsamling sluttede kl. 21.30. 

Dirigenten takkede for god ro og orden. 

Ballerup, den 26/4/22 

Formand: Dorthe G. Rigdt 
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